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Referat fra møte i arbeidsgruppa for KOSTRA-Samferdsel onsdag 

21. september 2016 kl. 0930 – 1215 
 

Til stede fra:  

Statistisk sentralbyrå (SSB): Jan Monsrud, Asbjørn Wethal (ref.), Anni Fretheim 

Vegdirektoratet: Inger Andrea Thrane 

Samferdselsdepartementet: Dag Namtvedt, Arnold Langaas 

Kommunesektorens organisasjon (KS): Ingunn Monsen 

Kommunal- og moderniseringsdep. (KMD):  Charlotte Herje 

Akershus fylkeskommune: Grethe Hjelle 

Vegforum for byer og tettsteder (VBT): Turid Åsen Olsgård (sak 1-3) 

 

Forfall: 

Vegdirektoratet: Bendix Gunvaldsen 

Kommunesektorens organisasjon (KS): Anne Johanne Enger 

 

 

1. Godkjenning av dagsorden og forrige referat 

Det var ingen merknader til dagsorden eller referatet fra forrige møte (26.4.16). 

 

2. Skjema og rettledning 

Under årets rapportering viste det seg at mange kommuner misforstod de nye spørsmålene 2.10.a – 2.10.c. 

Det er derfor nødvendig å gjennomgå både spørsmålsformuleringer og rettledningstekst. Dette gjelder for 

øvrig også spørsmål 2.8. Generelt konkluderte gruppa med at rettledningen må forenkles betydelig samtidig 

som spørsmålene gjøres mer presise.  

 

Noen detaljer fra diskusjonen: 

2.10.a. Antall km kommunevei åpnet for trafikk siste år som følge av investeringstiltak 

• Presisere bedre at dette dreier seg kun om ny vei 

• Fokusere mindre på finansieringsform 

• Viktig poeng at virkningen først skal tas ut når veien åpnes 

2.10.b. Antall km dekkelagt kommunevei siste år 

• Presisere bedre at spørsmålet kun dreier seg om eksisterende vei, f.eks. i selve spørsmålet  (nye 

veier skal under spørsmål 2.10.a)  

• Presisere at dekkelegging som utføres etter utbedringstiltak (f.eks. av ledningsnett e.l.) skal tas med. 

• Er det behov for å definere stedvis lapping? 

2.10.c. Antall km vei tilrettelagt for gående og syklende som kommunen har ansvaret for ved ferdigstillelse, 

åpnet siste år som følge av investeringstiltak 

• Hva med problemstillingen kommunalt ansvar vs. eierskap til veien? 

• Investeringstiltak – fokusere mindre på finansiering 

• Skal fortau inkluderes? – jf. også spm. 2.8 (her nevnes ikke fortau i rettledningen)  

2.8. Før opp antall kilometer gang- og sykkelveier som er et kommunalt ansvar 

• Begrepet kommunalt ansvar er problematisk, jf. også 2.10.c.  

• Fjerne «Før opp», slik at innledningen til spørsmålene blir tilsvarende som de andre spørsmålene 

• Samordne rettledningen med spm. 2.10.c  
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Oppfølging 

1. Lage utkast til nye spørsmålsformuleringer og ny rettledning som sirkuleres til medlemmene på 

epost for kommentar. Endelige versjon sendes Jan og Asbjørn 

Ansvarlig: Inger Andrea  

Frist 1. utkast: Innen 1.10. 

Frist endelig versjon: Innen 7.10. (slik at SSB får ferdigstilt skjema og rettledning innen siste frist 

20.10.)  

 

3. SVVs bevilgningskoder → KOSTRAs artskontoplan   

Det er fortsatt en utfordring å skille mellom utgifter til drift og vedlikehold av fylkesveier. Tallene for 2015 

hadde for dårlig kvalitet til at de kunne publiseres. Mye tyder på at det samme vil gjelde for 2016-datene. 

Gruppa har vurdert ulike tiltak for å motivere fylkeskommunene til å ta i bruk det nye opplegget. Så langt 

ser det ut til bare å være Akershus fylkeskommune som har tilpasset rutinene fullt ut, og med gode 

resultater.  

 

Charlotte orienterte om regnskapsgruppas behandling av arbeidsgruppas forlag til presisering av tekstene 

knyttet til artene 230, 240 og 250 i veilederen. I hovedsak fikk arbeidsgruppa tilslutning til sine forslag.  

 

Det ble påpekt at det er et viktig arbeid gruppa har gjennomført, og at det nå gjenstår et arbeid med å spre 

informasjonen til relevant ledernivå i fylkeskommunene. Ingunn tok på seg å undersøke om det kan 

orienteres om opplegget på et møte senere i høst hvor økonomisjefene er til stede. Det vil også bli særskilt 

informasjon i 1. november-brevet. SSB mente det også kunne orienteres om saken på vår 

innrapporteringsside på Web’en, sammen med andre infopunkter som går til fylkene (og kommunene). 

 

Enkelte har påpekt at ikke alle utgiftene konverteres til artene 230, 240 og 250. Det vil være utgifter som 

skal til andre arter, men dette er svært små beløp og spiller i praksis liten rolle.  

 

Oppfølging 

 Ingunn sjekker om det kan orienteres om opplegget på møte i AU for fylkesøkonomisjefene i 

desember.  

Frist: Så snart som mulig. 

 Utarbeide informasjon  som distribueres på epost til økonomisjefene med oppfordring om at den 

videresendes til regnskapsmedarbeiderne  

Ansvarlig: Ingunn og Inger Andrea 

Frist: Til fylkesøkonomisjefenes møte i desember 

 Sørge for at de nye veiledningstekstene blir oppdatert i hovedveilederen. Vurdere om det kan legges 

ut tilleggsinformasjon i forbindelse med at veilederen legges ut på KMDs WEB-side. 

Ansvarlig: Charlotte 

Frist: Innen deadline for oppdatering av veilederen 

 Oppdatere 1. november-brevet 

Ansvarlig: Anni og Jan 

Frist: Innen deadline for oppdatering av brevet 

 Legge inn informasjon på SSBs innrapporteringsside for KOSTRA 

Ansvarlig: Anni og Jan 

Frist: Innen deadline for oppdatering av innrapporteringssiden 

 

4. KOSTRA modernisering 

Anni gjennomgikk kort hovedelementene i prosjektet. Målet er blant annet å: 

• Få et mer effektivt og målrettet styringsverktøy  

• Bedre tilgjengeligheten til KOSTRA-tall spesielt og kommunestatistikk generelt 

• Effektivisere arbeidet internt med å produsere KOSTRA-tall 

• Få en robust produksjonsløsning og oversiktlige kostnader til support og forvaltning 

• Få en robust informasjonsmodell for produksjon av KOSTRA-data som henger sammen 

 

Som det tidligere er informert om i arbeidsgruppa er de største endringene at fakta-arkene i sin nåværende 

form forsvinner og erstattes av nye WEB-profilsider med utvalgt statistikk for kommunene og fylkene. Fra 

profilsiden vil det være en inngang til en oversiktlig side over alle KOSTRA-områdene, med muligheter for 
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å velge kommuner og fylkeskommuner man er interessert i tall for. Deretter vil man få opp 

nøkkelindikatorer for det valgte fagområdet for de valgte regionene, med muligheter for å velge flere tall i 

Statistikkbanken.  

 

Det vil bli en trinnvis lansering. Den nye kommuneprofilsiden (tilsvarende for fylke) med tilgang til dagens 

faktaark vil trolig bli lansert i november. Til publisering av foreløpige tall 15.3.2018 vil man fra de nye 

profilsidene også få tilgang til de nye faktaarkene (kommune-/fylkesfakta). Nye statistikkbanktabeller vil 

også være en del av denne lanseringen. Det vil kun være konserntallene som vises, men det vil fortsatt være 

mulig å få tilgang til tall for kommune-/fylkeskassa.  

 

Det ble påpekt at den valgte løsningen må være enkel å bruke, den må være oversiktlig og det må være lett å 

lage egne nøkkeltall og grafer. Det bør være funksjonalitet for å foreta prisjustering av tidsseriene. 

 

På arbeidsgruppemøtene til våren skal vi lage forslag til inntil 10 indikatorer for henholdsvis kommune og 

fylke som skal inn i de nye faktaarkene. Arbeidsgruppa skal også foreslå nye statistikkbanktabeller og 

hvordan funksjonaliteten i disse skal være (faste vs. dynamiske).  

 

Oppfølging 

 Ta med innspill fra diskusjonen om ønsket funksjonalitet til prosjekteier. 

Ansvarlig: Anni 

Frist: Så snart som mulig. 

 Utarbeide utkast til indikatorer som skal inn i henholdsvis kommune- og fylkesfakta, samt 

alternative forslag til statistikkbanktabeller. Utkast distribueres før jul, og endelig vedtak gjøres på 

arbeidsgruppemøtet i februar.  

Ansvarlig: Jan, Asbjørn og Anni 

Frist: 1.1. 

 

5.   Eventuelt  

 Nye oppgaver til større kommuner/oppgavedifferensiering 

o Jan orienterte om en høringsuttalelse (frist 1. oktober) SSB har laget i forbindelse med 

forslag til overføring av oppgaver fra fylkene til store kommuner. Forslaget – hvis det 

gjennomføres som foreslått - vil kunne ha betydelig innvirkning på hvor effektivt 

datafangsten kan gjennomføres. 

 Havneavgifter 

o Det har kommet forslag om at KOSTRA skal tilrettelegges for å få oversikt over 

havneavgiftene som innbetales til kommunene. Havneavgifter mv.  inngår i funksjon 330, 

men den inneholder også mange andre poster, blant annet parkering. Det ble nevnt at KS 

Bedrift har en egen gruppe som arbeider med havnesaker. Det er vanligvis opprettet 

kommunale særbedrifter for formålet og flere mente at det skal være mulig å få fram disse 

dataene uten å gjøre endringer i funksjon og/eller arter i KOSTRA. Dette vil bli vurdert 

nærmere våren 2017. 

 Neste møte blir i februar 2017 


